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Bijna te laat, maar nog net op tijd schoot me de type-avond voor de Snikke te 
binnen. We noemen dat nog altijd de type-avond, wat nog uit de begintijd van 
onze dorpskrant stamt toen alle medewerkers met hun eigen typemachientje 
naar school kwamen om alle geschreven tekst netjes op papier te zetten. 
De tekeningen die als illustraties werden gebruikt waren door de 
schoolkinderen gemaakt. Omdat dit meestal met potlood was gebeurd 
moesten ook alle tekeningen met een duidelijke zwarte pen worden 
overgetrokken. Er is veel veranderd sinds de begintijd. Het kopiëren wordt nu 
meestal door Robert en Martin gedaan. Daarna ligt alles binnen een paar uur 
geniet en gevouwen klaar voor de ploeg die aan de beurt is om de Snikke in 
het dorp rond te brengen. 
Deze dorpskrant is voor Odoornerveen ook het belangrijkste middel om 
iedereen van nieuws over en van het dorp te voorzien. Dat is natuurlijk niet 
helemaal waar, want er schijnen meerdere App groepen in gebruik te zijn in 
het dorp. Hierin wordt, al of niet zo bedoeld, ook veel zaken vermeld die niet 
echt van belang zijn. Bovendien gebruikt niet iedereen de mogelijkheden om 
te appen, zodat de Snikke toch nog wel een poosje haar nut zal kunnen 
blijven bewijzen. 
Spannende dagen in deze laatste week. Niet alleen vanwege corona 
waarvoor de regels nu toch weer wat zijn aangescherpt, om te zorgen dat er 
minder besmettingen zullen zijn. Ook de verkiezingen in Amerika maken dat 
de televisie hier veel aanstaat om te horen of er al nieuws is. 
Vier jaar geleden schreef ik mijn nicht die daar woont  over haar nieuwe 
president.  Wellicht treedt er nu verandering voor haar op. Maar laten we 
vooral hopen dat we van de corona epidemie afkomen 
zodat we ons weer vrij kunnen bewegen.. Wanneer we ons allemaal aan de 
regels houden moet dat wel lukken. 
Succes iedereen! 
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AGENDA 
 
11 nov – Lampionnenkeuring (c.v. MIK) 
21 nov – Oud papier (IJsvereniging Odoornerveen) 
  2 dec – Laatste dag inleveren kopie De Snikke 
  5 dec – Sinterklaas 
25 dec – Eerste Kerstdag 
26 dec – Tweede Kerstdag 
31 dec – Oud jaar  
  



KLEURPLAAT 
 

Wil je meedoen? Graag de kleurplaat kleuren en inleveren bij Marjan 
Brauckman, Noordzijde 23, voor 1 december. De tussenstanden na twee keer 
kleuren zijn als volgt: 
 

1 t/m 6 jaar: 
Julia Evenhuis  20 pnt. 
Noa Eggens  20 pnt. 
Jesper Röttink  20 pnt. 
Tim Röttink  20 pnt. 
Luuk Röttink  20 pnt. 
Aron Cremers  20 pnt 
Moa Compeer  10 pnt 
 

7 t/m 12 jaar: 
Demi Eggens  20 pnt. 
Elisa Oving  20 pnt 
Norah Evenhuis 10 pnt. 
Marieke  10 pnt 
 
 
 

  



SVO-SPORT 
 
Sporten in Odoornerveen? Dat kan! In de plaatselijke gymzaal, Zuidzijde 16-C 
Pilates   iedere maandag  20.00 - 21.00 uur 
Yoga   iedere dinsdag   19.30 - 21.00 uur 
Total Body  iedere woensdag  20.00 - 21.00 uur 
Volleybal  iedere donderdag  19.30 - 21.00 uur 
Zaalvoetbal  iedere vrijdag   19.30 - 20.30 uur 
 

Heeft u belangstelling? Kom langs en doe mee (3x vrijblijvend). Meer info bij 
SVO via sportcoördinator Corry Plat, penningmeester.svo@gmail.com. 
 
 
 

  



VROUWEN VAN NU 
 
 

 
AFDELING ODOORNERVEEN 
 
Dit is de één na laatste bijdrage over de geschiedenis van de Nederlandse 
Bond voor Boerinnen en andere Plattelandsvrouwen tot NBvP, Vrouwen van 
Nu afdeling Odoornerveen. Dank aan Gineke Loman met bijdragen uit haar 
boekje over het 75 jaar bestaan.  
 

Een greep uit de activiteiten in de periode 2000 tot 2011. 
In 2000 brengt Grietje van Benneveld, getrouwd met Jan van de smid wat 
Drentse cultuur voor het voetlicht met de uitspraak: "Zie zegt ok altied dat wij 
stug en stoer bint, maor nee heur, wij kiekt allenig eerst de kat uut de boom". 
Er wordt kennis gemaakt met de nieuwe burgemeester van de gemeente 
Odoorn, mevr. Tryntsje Slagman. Een Groningse, die zich het Drentse snel 
eigen maakt. 
 

De wereld rond 
Opvalt dat er samen met gastsprekers nogal eens over de wereld wordt 
gereisd. Met de heer en mevrouw Ittersen in 2001 naar Schotland, inclusief 
Schotse klederdracht en doedelzakmuziek, met de familie Timmer in 2002 
voor een treinreis van dik 23.000 km naar China, naar Canada en de 
Verenigde Staten in 2003 om kennis te maken met de christelijke 
geloofsgemeenschappen de Mennonieten en de Amish en in 2008 een 
fietstocht van 12.500 km van Wladiwostock aan de Japanse Zee, door 
Rusland, Letland, Litouwen, Polen en Duitsland naar het eindpunt 
Scheveningen. De laatste reis was voor de actie "Polio de wereld uit". Deze 
zogenaamde Polioride bracht maar even € 360.000,00 op. De moeite van het 
fietsen waard! 
 

Dichter bij huis 
Dicht bij huis, vanuit de eigen omgeving worden ook diverse bijdragen aan 
afdelingsavonden geleverd. Henk Hidding uit het Orvelterveld vertelt in 2000 
over hun biologisch bedrijf met afname van 320 voedselpakketten. Florien 
van Heest, huisarts te Schoonoord in 2003 over haar werk in Ghana en haar 
bijzondere aandacht voor palliatieve zorg. Hennie de Jong, bestuurslid, in 
2004 over haar werk als naaister bij het Elisabeth Kalishuis. De heer Tromp 
uit Zweeloo in 2005 over het leven van Annie M.G. Smidt, onze inwoner ds. 
Brinkman in 2007 over Schiermonnikoog, waar hij gewoond heeft. Cor en Ans 
Ruiter in 2008 over Cor's werk als straaljagerpiloot en toch weer op reis in 
2010 met Marthy Ploeger en haar man naar China. 
 

Samen creatief 
Iets doen samen, creativiteit uitleven slaat altijd aan. Een greep uit deze 
activiteiten: In 2002 liet Alie Dijkstra een doosje met servetten versieren, in 



2003-2004 in zes groepjes presentaties over water, kaarten en enveloppen 
maken met Geesje Oosting en haar nicht Joke in 2007, met Willy Bloeming 
een paaskip of haan maken van berkentakken in 2008.  Ook de 
reiscommissie heeft elk jaar minstens één creatieve activiteit op het 
programma staan. 
 

Gezond en wel 
Gezondheid en gebruiken blijven boeien. In 2001 komt Marijke Kamstra 
vertellen over problemen rond de zwangerschap, later dat jaar is er 
voorlichting over overgewicht en obesitas en in 2002 vertelt Ynke Bron over 
alternatieve geneeswijzen.  In 2006 -2007 komen consuminderen, "zuinigheid 
met stijl" en bijzonderheden rond huwelijksvoltrekkingen en kraamgebruiken 
aan de orde. Onze dagelijkse voeding en darmflora komen in 2008 aan bod 
en met dia's in beeld. 
 

Het reilen en zeilen  
In 2000 wordt besloten dat een drankje wel kan op de afdelingsavonden. 
Omdat het bestuur goed bij kas zit is de eerste borrel van de vereniging. Ter 
ere van het 65-jarig bestaan in 2001 biedt het bestuur de leden een 
koffiemaaltijd aan. Hetzelfde jaar wordt besloten geen feestavond meer te 
houden, er is te weinig animo. In 2004 komt er een rookverbod in het 
dorpshuis. Onduidelijk voor hoeveel dames dit een probleem opleverde. In 
2006 wordt het 70-jarig bestaan gevierd met een warm en koud buffet bij "Rij-
maar-an". Vijf dames die 50 of meer jaar lid zijn krijgen het zilveren 
korenaartje opgespeld. Bij het 75 -jarig bestaan schrijft Gineke dat dan al 
zeker meer dan 100 dames bestuurlijk actief zijn geweest voor de afdeling. 
Dat er ondertussen met commissies wordt gewerkt blijkt uit het laatste verslag 
van 2010. De kerstcommissie bestaande uit Grietje, Mieke en Gineke 
verzorgen de kerstavond met buiten brandende vuurkorven, waxinelichtjes en 
bij binnenkomst Glühwein voor de liefhebbers. Verschillende leden doen een 
bijdrage van kerststukjes maken tot een gedicht of voordracht. Op naar het 
75-jarig bestaan in 2011. 

Albertje Nienhuis-Naber 
 
 

 

  



VEERTIG JAAR ‘’DE SNIKKE’’ IN 
ODOORNERVEEN 

 
Met het uitbrengen van dit novembernummer van “De Snikke” is het precies 
veertig jaar geleden dat de destijds eerste school- / dorpskrant bij de 
inwoners van Odoornerveen in de bus viel. Nog maar al te goed herinneren 
wij ons de “oprichtingsvergadering” begin oktober 1980 bij ons thuis aan de 
Zuidzijde, in de woning naast de school. Vertegenwoordigers van alle 
toenmalig deelnemende verenigingen, die een steentje wilden bijdragen aan 
de realisatie van een dorpskrant, waren aanwezig. Er werd die avond 
besloten eerst een “voorloper” uit te brengen met daarin de oproep een naam 
voor de op te richten school- / dorpskrant te bedenken en om een mooie 
voorkant te ontwerpen. Dat het enthousiasme groot was bleek wel uit het feit 
dat er inderdaad namen voor de dorpskrant werden ingezonden en dat er 
door Henja Bakker een mooie voorkant werd getekend. Trouwens, Geert 
Boels was de bedenker van de naam, die op basis van de historie m.b.t. het 
Oranjekanaal werd bedacht. Veertig jaar De Snikke, het mag worden gevierd, 
maar een feestje zal er voorlopig nog wel niet in zitten. Maar het is wel een 
jubileum om even bij stil te staan. 
 

Nummer 1 van De Snikke werd een rijk gevuld nummer, gemaakt door de 
onderwijskrachten van o.l.s. “Oranje”. Naast behoorlijk wat leerlingenwerk, 
hadden ook de verenigingen een artikeltje geschreven en zo kon de eerste 
school- / dorpskrant in november 1980 worden uitgebracht. Het maken van de 
eerste jaargang werd volledig vanuit de school verzorgd, maar toen in 1981 
de school een “eenmansschool” werd, was ondersteuning vanuit het dorp 
noodzakelijk. En zo werd er in zeer korte tijd een redactie gevormd, die ook 
het nodige type- en illustratiewerk voor haar rekening nam. Illustraties die niet 
van internet werden gehaald, maar gezocht werden uit tijdschriften en kranten 
en uit de grote verzameling losse plaatsjes die intussen werd aangelegd. En 
als wij goed geïnformeerd zijn, dan zitten er in de huidige redactie nog steeds 
medewerkers van het eerste uur vanuit het dorp zoals hierboven beschreven. 
En dat is een dikke pluim waard ! Of ze nog steeds handmatig plaatjes bij de 
artikels zoeken en plakken, vragen wij ons af ……. 
 

Vijf jaar hebben wij een bijdrage mogen leveren aan het vormgeven en vullen 
van De Snikke. En dat waren vijf erg gezellige en productieve jaren. Op de 
eerste vrijdag van de maand, aanvankelijk vijf keer en uiteindelijk tien keer 
per jaargang, was het op die avond een drukte van belang in de school. De 
meegebrachte typemachines ratelden onophoudelijk en uiteindelijk ontstond 
er dan aan het eind van de avond een krantje in de vorm en tegelijkertijd ook 
de omslagkleur zoals die nu nog steeds gebruikt worden. In het weekend 
gestencild (!) en aan het begin van de nieuwe week kwamen de 
bestuursleden van een vereniging die het krantje nietten en daarna op stap 



gingen om De Snikke gratis huis aan huis te bezorgen. En al jaren wordt dan 
ook niet voor niets op de achterkant de slogan “”De Snikke”, dorpskrant uit 
Odoornerveen, brengt altijd nieuws voor iedereen” gebruikt. Want zo werd het 
geleverde werk door de redactie, mede door de prima inbreng van de school 
en de verenigingen, ervaren. En dan ook nog te bedenken dat het plaatje 
bovenaan het artikel van de redactie al 360 Snikkes lang nog steeds op 
dezelfde manier gebruikt wordt. Daar staat wel tegenover dat de 
oorspronkelijke illustratie op de voorkant een aantal keren is gewijzigd. 
Naast het met elkaar op een prima manier vorm en inhoud geven van De 
Snikke in die tijd, herinneren wij ons ook nog het bedenken en maken van de 
rubriek “Snikkertjes”. Een rubriek te vergelijken met “Wist u dat …… ?” Dat 
deze rubriek later ter ziele is gegaan kan te maken hebben met het feit dat er 
wel eens zaken werden benoemd die misschien beter niet via het medium 
dorpskrant zouden kunnen worden verspreid. Maar velen vonden het wel 
leuk, herinneren we ons …… Overwegen om een soortgelijke rubriek 
opnieuw te starten ?!? 
 

Dat er nu veertig jaar later nog een fantastische dorpskrant in Odoornerveen 
verschijnt is een geweldige prestatie. En na dit jubileum duurt het niet lang 
meer eer de 400e Snikke zal verschijnen, die getypt, vermenigvuldigd, 
gesorteerd en geniet, bezorgd en uiteindelijk hopen wij nog steeds met erg 
veel plezier gelezen en bewaard wordt. Bij ons staan in ieder geval alle 
nummers nog in de kast. 
 

Wij hopen dat De Snikke nog jaren mag bestaan en dat deze dorpskrant een 
goede bron van informatievoorziening blijft in dit mooie dorp, Odoornerveen. 
Wij kijken er in ieder geval aan het begin van de maand steeds weer naar uit 
De Snikke uit de brievenbus te halen en alles wat er speelt in Odoornerveen 
met plezier tot ons te nemen. En daarbij hoort ook het spelen van de bingo tot 
het ritueel vrij snel na ontvangst van De Snikke. Vanuit Vlagtwedde wensen 
we iedereen die direct of indirect met het realiseren van De Snikke te maken 
heeft, verder veel succes en plezier daarmee en we spreken de wens uit dat 
u als lezer de dorpskrant qua inleveren van kopy alsmede ook financieel 
(koop bingokaartjes …..!) tot in de lengte der dagen zult blijven ondersteunen. 
 

Gr., Jikke en Harm Jan Pleiter 
 
 
  



MYSTERIE FIETS 
 
Toen ik met de kipper vol aardappelen over de Scholtensbrug reed lag daar 
plotseling een kinderfiets. Dat fietsje lag tegen de kanaalwal aan en daar 
schrok ik nogal van. Ik ben een tijdje op de brug blijven staan en speurde het 
water af. Niks te zien en er zwommen rustig een paar eenden. Er waren wat 
rimpeltjes vanwege de wind en eiken bladeren die in het water vielen. Verder 
niets, dus reed ik weer door. Na enige dagen lag dat fietsje er nog net zo. Op 
een gegeven moment stond ie rechtop tegen de boom. Er kwam later een 
berichtje op de dorpsapp, maar het bleef verder stil. Dat fietsje staat inmiddels 
bij ons. Er zit een plakplaatje op van een rijwielhandel uit Beverwijk. Dat 
nummer gebeld maar het enthousiasme om er wat mee te doen was niet 
groot. De politie gebeld. Die konden zich goed voorstellen dat ik geschrokken 
was, wensten me sterkte toe en verwezen me door naar de gemeente. De 
gemeente verwees me door naar de organisatie Ben Kwijt in Emmen. Die 
kwamen een paar dagen later met twee vrijwilligers en een bus. Ze namen 
foto’s, noteerden het framenummer en zetten alle gegevens op hun website. 
Ze lieten het fietsje bij ons staan, dat mocht als we er goed op passen. En ze 
kwamen af en toe controleren, zeiden ze. Wij zijn inmiddels vrijwilliger voor de 
ANWB geworden, die af en toe kinderfietsjes ophaalt om op te knappen. De 
bedoeling is om ze uit te delen aan gezinnen die zo’n fiets hard nodig hebben. 
Inmiddels toch wat nieuws. Onze overbuurvrouw Margreet heeft twee jongens 
van ongeveer tien jaar een tijdje in de berm zien spelen. Ze namen ook af en 
toe foto’s van het landbouwverkeer. De kleinste had blond haar en de 
grootste rood. Misschien hebben die één fiets laten liggen. Bij nieuws 
vermelden we dat in de Snikke. 

Henk Nienhuis  
 

 



c.v. MIK  c.v. MIK  c.v. MIK 
 
Sint Maarten en de lampionnenkeuring 
Alles is dit jaar anders en in aangepaste vorm. Zo ook de lampionnenkeuring 
op 11 november. Wij hadden een leuke route bedacht, waarbij we de 1,5 
meter maatregel goed in acht konden nemen. Helaas geldt dat vanaf 
woensdag 4 november alle dorpshuizen voor minimaal 2 weken gesloten 
moeten blijven. Dit is ontzettend jammer. Maar niet getreurd, wij hebben een 
alternatief bedacht, want in dit digitale tijdperk is er heel veel mogelijk. 
Daarom een oproep aan alle ouders die nog kinderen hebben in de leeftijd 
t/m groep 8 van de basisschool. Maak een leuk filmpje van uw kind(eren) met 
hun lampion en laat deze zo goed mogelijk in beeld zien. Natuurlijk 
verwachten wij ook dat de kinderen net als anders een liedje zingen voor ons.  
Stuur dit filmpje op 11 november tussen 18.00 en 19.00 uur via de whatsapp 
op naar: 
 

Pien Bonga: 06-30739788 of Anita Begeman: 06-46241339 
 

Wij zullen de lampionnen en de liedjes op deze manier gaan beoordelen. Een 
cadeautje en wat lekkers wordt dan voor de kinderen bij een ieder thuis 
bezorgd.  
 

Voor de kinderen die wel met hun lampion bij de deuren langs gaan lopen zou 
het leuk zijn als iedereen in het dorp die avond d.m.v. een lichtje bij de deur 
aangeeft of de kinderen welkom zijn en dat uw deur dan ook gewoon open 
gaat. Met respect voor elkaars wensen, keuzes en angsten kunnen we er 
voor de kinderen dan toch een mooie avond van maken. 
 
Autopuzzeltocht 
Bij deze laten wij weten dat de autopuzzeltocht die gepland stond voor 15 
november niet doorgaat i.v.m. de nieuwe maatregelen die tijdens de 
persconferentie bekend werden gemaakt. 
Een autopuzzeltocht is geen noodzakelijke reis, dus vandaar dat wij er een 
streep door hebben gezet. Wel blijft deze bij ons op de plank liggen. Zodra 
het weer kan en mag zullen wij hier een nieuwe datum voor plannen. 
 
Sinterklaas 5 december 
Wij hebben een idee klaar liggen hoe we dit op zaterdag 5 december toch 
met elkaar kunnen vieren. Hoe precies, dat ligt de komende tijd aan alle 
maatregelen. Wij blijven de richtlijnen van het RIVM volgen. Dus u kan zich 
opgeven als u wil dat Sinterklaas met zijn Pieten u weer met een bezoekje 
komt vereren. (Ze zullen in ieder geval niet bij u binnen komen). Voor vragen 
en opgave kan u zich melden bij: 
 

Pien Bonga: 06-30739788 of Anita Begeman: 06-46241339. 
 



Rabo clubsupport 
Wij willen iedereen bedanken die zijn/haar stem heeft uitgebracht op onze 
vereniging. Het heeft ons het mooie bedrag van €525,30 opgeleverd. Een 
mooi bedrag waarmee we weer leuke activiteiten kunnen organiseren voor 
jong en oud. BEDANKT!!! 
 

Wij blijven ondanks alle maatregelen ons best doen om toch iets voor jullie te 
kunnen organiseren. Maar onze belangrijkste boodschap naar jullie toe is, blijf 
gezond!!! 

Bestuur c.v. MIK 
 
  



PLAATSELIJK BELANG 
 

Covid 19 
Tja mensen, wat moeten we er nog over zeggen? Het virus blijft onze levens 
beheersen. Iedereen wil ervan af, iedereen vindt dat we strengere 
maatregelen moeten hebben, maar niemand wil zelf die strengere 
maatregelen ondergaan. Heel begrijpelijk en heel Nederlands. We weten 
allemaal wat goed voor ons is, maar vinden ook dat we zelf het beste kunnen 
beoordelen wat wel of niet “moet kunnen”. 
Je merkt ook dat we in het noorden en oosten ons iets volwassener weten te 
gedragen dan in het westen, maar toch moeten we er met z’n allen aan 
werken. Die hinderlijke vrijheid beperkende maatregelen blijven van kracht tot 
het virus in het héle land onder controle is. Tanden op elkaar, blijf thuis, ga 
nergens heen als dat niet noodzakelijk is. Nog even volhouden! 
 
Odoornervener groeps-app’s 
Inmiddels heeft ons dorp de rijkdom van maar liefst drie (3!) groeps-app’s! Je 
zou bijna denken dat we nu toch alles aan moeten kunnen samen.  
Voor alle duidelijkheid hier toch nog maar eens aandacht besteden: 
 

CalamiteitenApp: verdachte personen/auto’s met vreemd gedrag, 
gevaar veroorzakende situaties, losgebroken paarden of koeien op de 
weg, brand/rookontwikkeling, omgewaaide bomen op de weg, 
geconstateerde pogingen tot inbraak/diefstal etc.  

 

DorpsApp: mededelingen van algemeen nut: weggelopen huisdieren, 
ophalen van oud papier of oud ijzer, herinneringen aan 
dorpsactiviteiten, mededelingen van het dorpshuis of andere 
verenigingen, kapotte waterleiding of straatverlichting. Ook bijv. voor 
zaken die opeens tussen twee Snikke’s door opduiken en voor 
iedereen van belang zijn.  

 

Deze twee apps zijn serieuze apps. In alle gevallen staat of valt het nut 
van deze App’s met de discipline van de gebruikers! 
 

Als u graag in één of in allebei de groepsapps (onder beheer van Plaatselijk 
Belang) wilt worden opgenomen, kunt u zich aanmelden bij één van de 
bestuursleden: Mariska 0654331573, Bert 0622461620 of Raymond 
0683175097. 
 

Daarnaast hebben we dus nu ook een: 
InwonersApp: deze kan gebruikt worden voor allerlei gesprekken, 
gezelligheid, bijkletsen, grapjes, wist-je-datjes, leuke foto of filmpjes 
etc. Aanmelden voor deze App kan bij Robert: 0636127309 

 
Andere social media: Wist u dat er behalve deze drie groeps-App’s, ook een 
facebook-pagina en een website zijn van ons dorp? (www.odoornerveen.info) 



Boek 
Voor nieuwe inwoners van ons dorp, die lid worden van Plaatselijk Belang, is 
er een boek over 150 jaar Odoornerveen beschikbaar. Destijds samengesteld 
en uitgegeven ter gelegenheid van het 150-jarig bestaan van het dorp, met 
zeer veel sfeerbeelden en verhalen van mensen van vroeger. Zo lang de 
voorraad strekt! Bij degenen die voor het eerst hun contributie overmaken 
komt er een bestuurslid van Plaatselijk Belang langs om u het boek brengen.  
Voor eerdere nieuwe bewoners die al wel lid zijn geworden van Plaatselijk 
Belang, maar die toch graag het boek alsnog zouden willen hebben: dat kan 
ook. Dan kost het boek 5 euro. Eén mailtje of een telefoontje naar Plaatselijk 
Belang is voldoende. 
 
Oud papier 
Zoals iedereen weet wordt er elke 6 weken oud papier opgehaald door 
vrijwilligers van de verenigingen van ons dorp. De opbrengst komt ook ten 
goede aan ons dorp, via SVO.  
Helaas is het al een paar keer voorgekomen dat na de inzameling, door de 
verwerker Virol werd geconstateerd dat er ook stukken piepschuim tussen het 
ingezamelde papier zaten. Gevolg is dat de hele lading wordt geweigerd en 
we er geen geld voor krijgen. Dus mensen: als je een nieuw apparaat koopt, 
gooi dan het piepschuim van de verpakking NIET bij het oud papier! Haal het 
uit de doos en gooi het piepschuim in de grijze bak, het weegt bijna niets.  
 

Tevens blijkt de ophaaldatum voor het oud papier elke keer opnieuw voor 
verwarring te zorgen. Er is maar één correcte bron, en dat is wat in de Snikke 
staat. De gemeentewebsite, de Week In-Week Uit, de gemeentelijke 
afvalapp: die baseren zich allemaal op dezelfde bron bij de gemeente en die 
vergist zich blijkbaar regelmatig en zaait verwarring. Als u het niet meer weet: 
kijk in de Snikke! 
 
Licht in de duisternis! 
In deze donkere tijden van veel binnen zitten vanwege corona, willen we een 
beetje licht brengen in de duisternis. Letterlijk en daardoor ook figuurlijk. We 
vragen aan alle inwoners om nu alvast de Kerst-buitenverlichting op te tuigen. 
Plaatselijk Belang zal ook twee weken eerder de Kerstverlichting boven het 
kanaal en bij het dorpshuis gaan ophangen. Dat we nu alvast een voorschotje 
kunnen nemen op de Kerst-gezelligheid.  
 

Uiteraard kunt u zelf besluiten dat wel of niet te doen, maar zou het niet leuk 
zijn om een beetje chagrijn en verveling te verdrijven? Hoe leuk vinden wij elk 
jaar om die Kerstlichtjes weer te zien? Een signaal van hoop dat de lente er 
straks weer aankomt? En dat het virus wellicht straks ook weer achter ons zal 
liggen? Help ons mee en maak het alvast gezellig in ons dorp! 
 

Eisso Kronenberg 



VROUW STAVAST GEEFT ANTWOORD 
 
Goeiedag mensen. Ik ben vrouw Stavast. 
Ik keek vanochtend naar buiten en vond dat het nu toch echt wel herfst is. 
Maar wanneer is het nou echt herfst? Hebben jullie dat nou ook, dat je ineens 
nieuwsgierig naar iets bent? Of dat je een vraag hebt maar geen puf hebt om 
het antwoord zelf uit te zoeken? 
 

Daarvoor is er in De Snikke een nieuwe rubriek: Vrouw Stavast geeft 
antwoord. Stuur je vraag naar vrouwstavast@gmail.com mijn antwoord lees 
je in de volgende Snikke. 
In principe mag je alles vragen, als je het maar fatsoenlijk houdt. Ik zal mijn 
best doen alle vragen te beantwoorden, maar behoud mij het recht voor 
sommige vragen niet te beantwoorden. 
Ik ben erg benieuwd naar jullie vragen. 

Groeten van Vrouw Stavast 
 
Vraag: Wanneer is het nou echt herfst? 
 

Vanochtend keek ik uit het raam en de herfstbladeren dwarrelden in de wind 
en ik  dacht het is nu toch echt  herfst. Maar wanneer is het nou echt herfst ? 
Na de zomer? Na de nazomer en de Indian Summer? Of eigenlijk nu pas, in 
november? 
Heel vroeger heette de herfst simpelweg ‘oogst’, in het engels harvest. We 
hebben allemaal geleerd dat de herfst op 21 september begint, maar… dat 
blijkt dus helemaal niet waar te zijn! De herfst begint namelijk een paar dagen 
later, namelijk op 22 en 23 september op het tijdstip waarop de zon loodrecht 
boven de evenaar staat, dit wordt equinox genoemd. Dit jaar rond 23 
september stond de zon precies boven de evenaar. Daardoor gebeurde er 
iets interessants: dag en nacht waren op dat  moment overal op aarde even 
lang. 
De volle maan het dichtst bij dit moment , heet de oogst maan. Voordat we 
elektriciteit hadden was de heldere nacht van de oogstmaan heel belangrijk 
voor de boeren. Door dit licht hadden ze langer de tijd op een dag om hun 
gewassen te oogsten, vandaar de benaming oogst maan. 
De vier seizoenen lente, zomer, herfst en winter hebben niet altijd bestaan. 
Ze zijn ontstaan doordat men het makkelijker vond een bepaald deel van het 
jaar te benoemen. Vroeger kenden we in onze streken alleen de winter en de 
zomer, later kwamen daar de herfst en lente bij.  
Maar hoe komt het eigenlijk dat seizoenen bestaan? 
Seizoenen bestaan omdat de aarde scheef staat. Als je een lijn zou trekken 
van de Noordpool naar de Zuidpool, dan zou deze lijn scheef staan en een 
hoek van 23.5 graden maken. Dat betekent dat in de loop van een jaar, de 
hoeveelheid zonlicht die op de aarde valt op elke plek anders is. En daarom 
hebben we seizoenen. 



Hoe dichterbij je bij de Noord- of Zuidpool woont, hoe meer verschil er zit 
tussen de seizoenen. Bijvoorbeeld in Alaska (helemaal aan de bovenkant van 
de aarde) heb je in de zomer 24 uur per dag zonneschijn maar is het in de 
winter voortdurend donker: bijna alsof je maar één dag en één nacht per jaar 
hebt.  
Wist je dat aan de andere kant van de evenaar (dus het onderste gedeelte 
van Afrika, Australië, Argentinië, enzovoort) de seizoenen precies andersom 
zijn? Als het hier winter is, is het daar zomer. En dat is logisch nu je weet dat 
de aarde scheef staat.  
Als je in de buurt van de evenaar woont, dan zie je de zon niet zoveel 
bewegen op een dag, het lijkt bijna alsof hij stilstaat. Je hoeft daar geen 
zonnebril op omdat de zon recht van boven komt en dus niet in je gezicht 
schijnt. De temperatuur op een dag verschilt niet zoveel want de zon staat 
steeds even ver. Daarom hebben landen in de buurt van de evenaar maar 
twee seizoenen – een regenseizoen en een droogseizoen. Maar de 
temperatuur blijft altijd ongeveer gelijk.  
Waarom staat de aarde schuin?  
Geen idee, maar gelukkig is het zo. Als de aarde recht zou staan, dan zouden 
landen rond de Noord- en Zuidpool het hele jaar lang in de kou en in het 
donker staan. En als de aarde nog schever zou staan, dan zouden er hele 
gekke dingen gebeuren met de seizoenen… Net zoals op de planeet Uranus. 
Daar duurt de winter 42 jaar en dan is het ook helemaal donker, brrr! 
 

Vrouw Stavast 
 
  



VAN DE BEHEERSCOMMISSIE 
 
Het totaal aantal verkochte BINGO-kaarten dit seizoen bedraagt 650. Dit 
betekent een opbrengst van 325,- euro waarvan de helft naar de kas van De 
Snikke vloeit en de andere helft als prijzengeld wordt uitgekeerd. Voor dit 
seizoen kunt u geen BINGO-kaarten meer kopen. Ook deze maand zijn er 15 
BINGO-getallen getrokken, namelijk: 
 

– 7 – 69 – 66 – 10 – 54 – 55 – 56 – 31 – 
– 37 – 17 – 48 – 27 – 52 – 72 – 35 –   



 
De collecte van de brandwonden stichting is weer gelopen en het was een 
wonderlijk jaar. Niet ieder voelde zich vertrouwd om langs de deuren te gaan. 
Anderen deden dit op gepaste afstand. Het kan dus zijn dat U de collecte bus 
bent misgelopen, maar dan kunt U altijd nog zelf doneren vanuit huis op 
bankrekening NL93RABO0388013222. 
 

We hebben in het dorp € 175,86 opgehaald. Dat is minder dan andere jaren, 
maar ook heel verklaarbaar. En dit is er toch maar wel. We hopen volgend 
jaar weer een gewone ronde te kunnen doen.  
 

Vanaf hier alle collectanten bedankt en ik hoop dat ieder volgend jaar weer 
van  de partij kan zijn. Alle gevers bedankt . Namens brandwondenstichting. 
 

Hartelijke groet, Liesbeth Holman, 
coördinator in het dorp van de stichting 

. 
 


	O D O O R N E R V E E N
	IN DIT NUMMER…………
	November 2020
	Nummer 3
	Jaargang 41

